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Škola, kulturní centrum, prostor pro ko-
munitní akce, park otevřený pro veřej-
nost – ještě loni se zdálo, že Veleslavín-
ský zámek se otevře v řádu několika let 
lidem a stane se přirozeným centrem 
Veleslavína. Letos je ale vše opět jinak.
Městská část chtěla v první fázi otevřít 
park pro veřejnost a umožnit v areálu 
konání kulturních a komunitních akcí, 
protože Veleslavín postrádá přiroze-
né centrum pro trávení volného času. 
Vzhledem k velikosti celého areálu 
a jeho aktuálnímu špatnému stavu 
bohužel není v kapacitách Prahy 6 řešit 
budoucnost Veleslavínského zámku sa-
mostatně, a proto chtěla plány uskuteč-
nit spolu s hlavním městem. 

„Dlouhodobě jsme byli zástupci hlav-
ního města ubezpečováni, že trvá zájem 
Prahy na řešení situace Veleslavínského 
zámku, ať už krátkodobé nebo v delším 
časovém horizontu. V této věci jsem 
absolvoval řadu jednání a snažil jsem 
se zprostředkovat dohodu mezi státem 
a hlavním městem,“ říká místostarosta 
pro majetek Petr Prokop (STAN). V závě-
ru loňského roku hlavní město přehod-
notilo svůj postoj a závazek vůči veřej-
nosti získat zámek do svého majetku 
v rámci směn se státem. Zároveň hlavní 
město odmítlo dále prodloužit výpůjčku 
od státu a od nového roku budoucnost 
zámku přestalo, s odkazem na vysokou 
cenu, řešit. 

„Hlavní město mělo prioritně zájem 
o bezúplatný převod zámku Veleslavín 
a nikoli o úplatný, za což lze považovat 
i takzvané vzájemné převody majetku 
mezi státem a hlavním městem. Navíc 
stát za zámek požaduje protihodnotu 
523 milionů korun, což považujeme 

Budoucnost Veleslavínského 
zámku je opět nejistá 

Pošta na Dědině se 
otevře v březnu
Bezbariérová Pošta Partners 
na  adrese Drnovská 1167, která na-
hradí zrušenou pobočku v Deltě, by 
se měla otevřít v průběhu března. 
Investor ze skupiny FINEP bude po-
bočku provozovat v rámci kontribu-
cí, ke kterým se zavázal při přípravě 
developerského projektu, a které 
chtěla městská část původně 
použít například na stavbu školky. 
Pobočka se nachází pár desítek 
metrů od konečné tramvajové tratě 
na Dědinu, součástí jejích služeb 
bude i provoz informační kanceláře 
městské části s dalšími službami 
Czech Point a ověřováním. „Přesné 
datum otevření nyní záleží přede-
vším na České poště, která musí 
s provozovatelem nejprve dokončit 
veškeré právní kroky a rekolaudovat 
prostor, aby odpovídal požadavkům 
na provozování pošty,“ říká radní 
pro finance a ekonomiku Zdeněk 
Hlinský (ODS). 

za nepřiměřené. Ve chvíli, kdy není 
ochotný převést nemovitost na Prahu 
bezúplatně, nedává nám smysl pokračo-
vat v krátkodobých výpůjčkách, protože 
to není řešení situace,“ vysvětluje roz-
hodnutí Prahy Adam Zábranský (Pirá-
ti), radní hlavního města pro majetek. 
A dodává, že zvelebení a uvedení zámku 
do provozuschopného stavu bude vy-
žadovat investice v řádu dalších stovek 
milionů korun. „Přesto máme zájem o 
zámek i nadále pečovat, což si myslíme, 
že by stát mohl a měl uvítat,“ říká radní 
Zábranský. Praha 6 se tak v závěru roku 
dostala do nečekané a nezáviděníhodné 
situace. „Byli jsme nuceni ve velice krát-
kém čase reagovat na nabídku Úřadu 
pro zastupování státu ve věcech majet-
kových k převzetí výpůjčky včetně všech 
souvisejících nákladů v řádech milionů 
korun ročně. Tuto nabídku jsme museli 
prozatím odmítnout, protože zatím ne-
máme zpracovanou vizi dlouhodobého 
ekonomicky udržitelného využití zámku 
v nové situaci bez účasti hlavního města 
Prahy, a bez této jasné vize nemůžeme 
vynakládat zodpovědně prostředky 
z rozpočtu městské části na údržbu 
a správu areálu,“ vysvětluje Petr Prokop. 
Radnice však i nadále nabízí hlavnímu 
městu spolupráci v úrovni správy a údrž-
by parku, organizace akcí pro veřejnost 
i budoucí investice do rekonstrukce ně-
kterých objektů v rámci areálu. Co když 
ale k dohodě nedojde, hrozí opět dražba 
a převod do soukromých rukou, čemuž 
se už jednou podařilo zabránit pod tla-
kem veřejného mínění? „Další postup se 
bude odvíjet od postoje hlavního města 
a městské části Praha 6,“ reaguje Micha-
ela Tesařová, tisková mluvčí ÚZSVM. ■

Krátce z radnice 

⟶ V centrální části Dejvic a Buben-
če došlo od začátku letošního roku 
ke zvýšení poplatků za návštěvnické 
parkování v zónách placeného stání 
na 50 Kč za hodinu. Rezidentů se 
změny pro parkování v novém roce 
netýkají.
⟶ Sešla se pracovní skupina pro 
Ladronku, aby se zabývala studií 
budoucích úprav. Půjde zejména 
o rozšíření a zvýšení bezpečnosti in-
-line drah. Všechny úpravy vycházejí 
ze schváleného Akčního plánu pro 
Ladronku, který vznikl na základě 
participace s občany.
⟶ Výbor pro otev-
řenost a média 
zahájil pravidelné 
hodnocení videore-
portáží, které pro 
radnici každý měsíc 
natáčí a vysílá TV 
Praha a které lze též vidět na rad-
ničním kanálu YouTube a na obra-
zovkách v úřadu a informačních 
kancelářích. 
⟶ Příprava na stavbu LDN  Drnovská 
pokračuje. Po podepsání smlouvy 
s vítězi architektonické soutěže se 
podruhé sešla expertní skupina, 
která formuluje a ko ordinuje poža-
davky na projektové práce. 


